
Masakr na FF UK: „Měl jsem výčitky, jestli
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odhalil, že policii chyběl plán fakulty
- editor007 | 21. června 2024

ČESKO: Student filozofické fakulty v Praze Tomáš Hercík byl v budově, když vrah rozpoutal
střelbu. Vyběhl do čtvrtého patra. Dodnes má výčitky, jestli během osudových okamžiků
svými rozhodnutími “neposlal někoho na smrt”. Uvedl to ve čtvrtek ve sněmovně při schůzi
bezpečnostního výboru. Ze čtvrtého patra běžel sehnat pomoc. Policisty navigoval, kde mají
zasahovat. Ukázalo se podle něj, že nemají plán budovy. Krajský policejní ředitel Petr
Matějček mu musel dát za pravdu. Policie měla plány je pro dvě patra fakulty, teď pracuje
na aktualizaci plánů u “měkkých cílů” po celé zemi.

Student třetího ročníku historie Tomáš Hercík byl v učebně ve druhém patře, když ho přes mobilů
dostihla zpráva, že se kolegové ve čtvrtém patře schovávají před střelbou. Okamžitě běžel nahoru.
Ve třetím patře ještě zaznamenal normální provoz, běžel nahoru, otvíral dveře učeben a varoval
studenty.

“Musel jsem se rozhodnout, jestli zůstanu v čtvrtém patře a budu se snažit pomoci spolužákům,
seběhnu dolů a pokusím se varovat ostatní, nebo poběžím pro zasahující policisty a nasměruji je
správným směrem. Týdny jsem měl výčitky, jestli jsem neposlal někoho na smrt tím, že jsem nešel
pro někoho dalšího,“ popsal student 21. prosinec.

„Měl jsem výčitky, jestli jsem někoho neposlal na smrt.“ Student odhalil, že policii chyběl plán
fakulty

„Ani nevím kolik lidí jsem varoval. Vyhledal jsem příslušníky policie a vyzval je, aby vyrazili nahoru
se mnou. Zasahující policisté – nevyčítám jim to – měli problém s orientací v budově, snažil jsem se
jim popsat cestu. Otázka je, když má FF UK šest budov a bylo známo, že pachatel je studentem, proč
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se nenašel v operačním středisku nikdo, kdo by vyhledal plány všech pracovišť a zaslal je
policistům?“ ptal se Tomáš.

Na dotaz studenta Hercíka ohledně chybějícího plánu budovy policejní ředitel Martin Vondrášek
uvedl, že do konce srpna policie provede kontrolu karet takzvaných měkkých cílů určených k
taktickému vstupu policie do objektu. Těmi policie disponuje od roku 2016. Nyní je chce
zkontrolovat, aktualizovat a rozdělit do tří kategorií podle velikosti a významu. Zmínil, že policie se
od útoku norského pravicového extremisty Anderse Breivika v červenci 2011 snaží připravovat na
obranu měkkých cílů. Zmínil postupné kroky, které policie přijala po případu z února 2015 v
Uherském Brodě a střelbě ve Fakultní nemocnici v Ostravě v prosinci 2019.
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